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واردات ۵۰ تن دارو برای تنظیم بازار دارویی کشور
وزیر بهداشت اعلام کرد:

وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی از واردات ۵۰ تن 
دارو از جمله انــواع آنتی بیوتیک ها بــرای تنظیم بازار دارویی 

کشور خبر داد.
دکتر بهرام عین اللهی در حاشیه اجلاس روسای دانشگاه های 
علوم پزشــکی کشور گفت: با توجه به کمبود شماری از داروها 
که در جریان موج آنفلوآنزا ایجاد شــده و عدم تولید کافی دارو 

در داخل، واردات ۵۰ تن دارو پیگیری شــد و تا پنجشنبه پنجم 
آبان ماه )امروز( این داروها وارد کشور خواهد شد.

وی با بیان این که البتــه تمایلی به واردات دارو نداریم، تصریح 
کرد: با این حال وقتی  شرکت های تولیدکننده داخلی به هر دلیل 
به میــزان مورد نیاز تولید نمی کنند، بــرای جلوگیری از لطمه به 

مردم ناچار به واردات هستیم.

بنابر اعلام وزارت بهداشــت، عین اللهی با بیان این که سیاســت 
وزارت بهداشــت حمایــت از تولیــدات داخلی در حــوزه دارو و 
تجهیزات پزشــکی اســت، گفت: از مباحث مهــم اجلاس اخیر 
روســای دانشــگاه ها حمایت از تولیدات داخلــی دارو، تجهیزات 
پزشــکی و پارک های علم و فناوری و شرکت های دانش بنیان 

 حوزه سلامت است.

جامعه

خبر کوتاه 

هفته جاری، یکــی از پر رخدادتریــن و پرخبرترین هفته های 
کشور در یک سال گذشته بود. در یک هفته اخیر، بیش از آن که 
شخصیت ها خبر ساز باشند، این دو رخداد وقوع حادثه تروریستی 
حرم شاهچراغ و برگزاری چهلم مهسا امینی و اتفاقات بعد از آن 
بود، که در میان رســانه ها و فضای مجازی بازتاب گسترده ای را 

به همراه داشت.
حادثه تروریستی حرم شاه چراغ شیراز

مهم ترین و خبرسازترین رخداد هفته جاری، وقوع حادثه تروریستی 
حرم شــاهچراغ در عصر چهارشــنبه )٤ مهر( بود. حوالی ســاعت 
۱۷.٤۳ عصر روز چهارشــنبه، یک فرد مسلح تروریست با ورود به 
حرم مطهر شاهچراغ شیراز به سمت زائران تیراندازی کرد. در این 
حادثه تلخ تروریستی ۱۵ نفر به شهادت رسیدند و ۱۹ نفر هم مجروح 
شــدند. شخص تروریســت بعد از ورود تیم واکنش سریع پلیس و 
پس از مجروح کردن تروریســت دستگیر شــد.در ساعات ابتدایی 
رخداد، اسماعیل محبی پور، معاون امنیتی استانداری فارس، هویت 
تروریســت را یک فرد سی ســاله بحرینی اعلام کرد. البته هویت 
بحرینی شخص تروریست بعدا از سوی مقامات رسمی رد شد. بعد 
از این رخداد، ســه روز عزای عمومی در اســتان فارس اعلام شد. 
همچنین، بنابر اعلام اســتانداری فارس، پیکر مطهر شهداء در روز 
شنبه ۷ آبان ماه در حرم شاهچراغ تشییع و خاکسپاری خواهد شد. 
این رخداد با واکنش های مختلف و گســترده رسانه ها، شکبه های 
مجازی، افکار عمومی و البته بسیاری از سیاست مداران، ورزشکاران 
و اقشار مختلف جامعه همراه شد. علاوه بر همدردی و محکوم کردن 
این حادثه تروریستی، بخشی از مسئولان و سیاسیون، انگشت اتهام 
چنین رخدادی را به ســوی ناآرامی های اخیر کشیدند. از نگاه آن ها 

ناآرامی ها موجب انحراف تمرکز نیرو های امنیتی شــده بود و دیگر 
بعد از این واقعه هیچ توجیهی برای تداوم وضعیت بیش از یک ماه 

گذشته وجود ندارد.
چهلم مهسا امینی و تداوم ناآرامی ها

دومین رخداد خبرساز یک هفته گذشته در ارتباط با برگزاری مراسم 
چهلم مهسا امینی در چهارشنبه )٤ مهر( در شهر سقز و تداوم برخی 
ناآرامی هــا در واکنش به این روز بــود. البته کانون توجهات به این 

مراســم از روز های قبل آغاز شده بود. حتی در شبانگاه سه شنبه نیز 
اخباری مبنی بر حضور چهره های سرشناس ورزشی همچون علی 
دایی، در شــهر سقز منتشر شده بود که به سرعت تکذیب شد. روز 
سه نشــبه یعنی یک روز قبل از چهلم مهسا امینی، خانواده او اعلام 
کرده بودند، برنامه ای برای برگزاری مراسم چهلمین روز فرزند خود 
ندارند. در ادامه اســماعیل زارعی کوشا، استاندار استان کردستان در 
روز چهارشــنبه اظهار کرد: »با وجود »فضاسازی سنگین رسانه ای 

دشمن« در سقز، به دلیل هوشیاری مردم مشکل خاصی در این شهر 
نداریم.«با این اوصاف، از همان ساعت اولیه صبح چهارشنبه تصاویر 
و ویدئو هایی از حضور جمعیت عظیم شهر سقز برای حضور در چهلم 
مهسا امینی منتشر شد. ایسنا مراسم چهلمین روز در گذشت مهسا 
امینی را این کونه توصیف کرد: چهلم مهســا امینی، در جوی آرام و 
با حرکت مردم به ســمت مزار وی در آرامستان آیچی برگزار شد. 
برخلاف آنچه در فضای مجازی انعکاس یافته، در حال حاضر تمامی 
راه های منتهی به شهر سقز برای رفت و آمد مردم باز است و و برخی 
دیگر از مردم شهر های اطراف در این مراسم حضور یافتند.« در ادامه 
اخبار حاکی از آن بود که بعد از ظهر چهارشــنبه عمده افراد حاضر 
در مراسم چهلم مهسا امینی به خانه های خود بازگشتند، اما برخی 
همچنان در سطح شهر سقز حضور یافتند و برخی ناآرامی ها رخ داد. 
در همین روز برخی ناآرامی ها در برخی دیگر از شــهر های کشــور 
مخابره شد. در مجموع، چهلم مهسا امینی و وقوع برخی ناآرامی ها 

بعد از آن، یکی از مهم ترین کانون های توجهات رسانه ای بود.
رستم قاسمی و ماجرای خریدن بلیط های ارزان 

جام جهانی
رستم قاسمی، وزیر راه و شهرســازی دیگر شخصیت خبرساز 
هفته بود. قاســمی در حاشیه مراسم بهره برداری از ٤۱۳ دستگاه 
ناوگان تولید داخل و بازسازی شده به شبکه ریلی، درباره توافق با 
قطر برای بازی های جام جهانی اظهار کرد: مردم بلیت های حمل 
و نقل جام جهانی را با قیمت ۹۰ و ۱۰۰ میلیون نخرند و بلیت ها با 
قیمت بسیار ارزان تر، دو هفته قبل از شروع جام جهانی در سایت 
مربوطه توســط ســازمان هواپیمایی قرار می گیرد.این اظهارات 
وزیر راه و شهرســازی، در فاصله یــک ماه مانده تا جام جهانی، 

بازتاب گســترده ای در میان رســانه ها به همراه داشت. قاسمی 
گفته بود: »روز گذشته با مســئولان قطری جلسه خوبی درباره 
حضور ایرانیان در جام جهانی داشــتیم. ما از هر فرودگاه کشور 
می توانیم به دوحه پرواز داشــته باشیم، به خصوص از کیش که 
مسافران می توانند به کیش رفته و هواپیمای شاتل بین کیش و 
دوحه برقرار خواهیم کرد که مسافران و تماشاچیان بتوانند بازی 
را تماشا کنند و شب به کیش برگردند و به دلیل گرانی هتل های 
قطر می توانند در هر یک از شهر های ایران اقامت داشته باشند.«
در ادامه نیز قاسمی در روز چهارشنبه )۶ مهر( اعلام کرد: طبق 
توافق با قطر، بلیت رفت و برگشت به قطر برای جام جهانی کمتر 
از ۱۵ میلیون تومان خواهد بود. از این خبر بســیاری از رسانه ها 
به عنوان سورپرایز وزیر راه برای عاشقان جام جهانی یاد کردند.
فتح الله زاده و وعده آوردن مسی به استقلال حتی 

شده با گریه!
دیگر چهره خبرساز هفته، علی فتح الله زاده بود که اخیرا پس از 
کنار گذاشتن، ســردار آجرلو، به صندلی ریاست باشگاه استقلال 
برگشته است. فتح الله زاده در در برنامه شب های فوتبالی، وعده 
خرید لیونل مســی برای باشگاه اســتقلال را داد.او در اظهاراتی 
عجیب گفته بود: او وعده می دهد که اگر ۳ ســال دیگر ریاست 
باشگاه استقلال را در دست داشته باشد، در سال سوم ریاست اش 
که لیونل مســی، ۳۷ ساله خواهد شــد او را به باشگاه استقلال 
آورده و قهرمان آسیا خواهد شد! این وعده و اظهارات که همراه 
با خط و نشــان کشیدن و تاکید بر این بود حتی اگر شده با گریه 
ایــن کار را انجــام می دهد، واکنش قابــل توجهی را در فضای 

مجازی به همراه داشت.

رشد ۳۰ درصدی صادرات داروهای ایرانی در سال گذشته؛

صادرات 7/5 میلیون دلاری داروی 
ایرانی به روسیه در ۱۴۰۰

مدیرکل دارو و مواد تحت کنترل سازمان غذا و دارو ضمن 
تشریح وضعیت بازار صادراتی داروهای ایرانی، گفت: ارزش 
صادرات داروهای ایرانی به روسیه در سال گذشته حدود ۷.۵ 
میلیون دلار بــود و عمده داروهای صادر شــده از ایران به 

روسیه را داروهای زیستی تشکیل می دهد.
دکتر حســین شمالی،  با اشاره به وضعیت صادرات داروی 
ایرانی، گفت: باید توجه کرد که اهمیت صادرات غیرنفتی 
و نقش آن در مثبت شــدن تراز تجاری کشــور بر کسی 
پوشــیده نیست. صنعت داروسازی در کشور یکی از صنایع 
فعال و مهمی است که طی سال های گذشته با رشد قابل 
توجهی توانســته نیاز داخل کشــور را بــه داروهای مورد 
نیــاز تا حد قابــل قبولی رفع کند. در عیــن حال یکی از 
راهکارهای توســعه صنعت داروسازی کشورمان، با توجه 
به حجم بزرگ بازار مصرف اقلام دارویی در جهان، توجه 
به حوزه صادرات اقلام تولید شــده به کشــورهای هدف 

است.
وی افزود: صــادرات دارو مزیت هایی مانند تامین ارز برای 
کشــور و در نتیجه تســهیل چرخه تولید با امــکان واردات 
مــواد اولیه و ملزومات مورد نیــاز را دارد. همچنین صادرات 
دارو می توانــد با افزایش مقیــاس تولیدی که ایجاد می کند، 
به کاهش هزینه های تولید منجر شــود و از ســوی دیگر به 
دلیل حفظ بازار محصول صادراتی، شــرکت تولیدکننده را در 
راستای ارتقای الزامات کیفی محصول و خطوط تولید مناسب 

ترغیب کند.
شمالی با اشاره به کشورهایی که می توانند مقصد صادراتی 
داروهای ایرانی باشند، اظهار کرد: ارزش بازار دارویی سوریه 
حدود ۳۰ میلیارد دلار اســت. در عین حــال ارزش واردات 
محصولات دارویی روســیه به عنوان سیزدهمین واردکننده 
بــزرگ دارو در ســال ۲۰۲۰ برابر ۱۰.۷ میلیــارد دلار بوده 
است که در این سال محصولات دارویی چهارمین محصول 
وارداتی روسیه بود. همچنین مبدأ واردات دارو به این کشور 
از کشــورهای آلمان به میزان ۱.۹۷ میلیارد دلار، سوئیس به 
میزان ۱.۲۹ میلیارد دلار، بلژیک به میزان ۸۶٤ میلیون دلار، 
هلند به میــزان ۶۶۷ میلیون دلار و ایالات متحده به میزان 

۵۰۳ میلیون دلار بوده است.
رشد ۳۰ درصدی صادرات داروهای ایرانی در 

سال گذشته
شــمالی با بیان اینکه ایران از جمله  کشــورهایی  است  که  
در تولید دارو عملکرد قابل  توجهی  داشــته  و به  موفقیت های  
بزرگی  دســت  یافته  است، گفت: با این  حال، تا دست یابی به 
جایگاه شایسته کشــور در زمینه  صادرات دارو فاصله زیادی 
وجــود دارد. ارزش صادرات اقلام دارویی کشــور در ســال 
گذشــته حدود ۶۰ میلیون دلار بوده که این مقدار نسبت به 
سال پیش از آن با رشد ۳۰ درصدی همراه بوده است. با این 
حال باید توجه کرد که ایــن مقدار تنها پنج درصد از ارزش 
بازار دارویی داخل کشــور را به خود اختصاص می دهد و این 
نشان دهنده توان صادراتی اقلام دارویی تولید شده در داخل 
کشور است. همچنین این مقدار صادرات در مقایسه با میزان 
صادرات دیگر صنایع کشــور نشان دهنده سهم ۰.۲ درصدی 

صنعت دارویی در میان صنایع مختلف کشور است.
 صادرات ۷.۵ میلیون دلاری 

داروی ایران به روسیه
وی با اشــاره به وضعیت صادرات داروهای ایرانی به کشور 
روسیه نیز گفت: ارزش صادرات داروهای ایرانی به روسیه در 
سال گذشته حدود ۷.۵ میلیون دلار بود که این میزان ۱۲.۵ 
درصد از کل صادرات کشور بوده است. عمده داروهای صادر 
شده از ایران به روسیه را داروهای زیستی مانند اینترفرون بتا 

و فاکتور هفت تشکیل می دهد.
شــمالی تاکید کرد: در عین حال در راستای روابط بین دو 
کشور ایران و روسیه و با توجه به برنامه ریزی های انجام شده 
برای تســهیل فرایند ثبت دارو و پذیرش مستندات ارائه شده 
از سوی شــرکت های ایرانی به روسیه، امیدواریم شاهد رشد 
قابل توجهی در صادرات محصولات دارویی تولید شــده در 

کشور به مقصد روسیه باشیم.

خبرسازترین  خبرها؛

حادثه تلخ حرم شاهچراغ تا چهلم مهسا امینی و ماجرای بلیط های جام جهانی

معاون حفاظت و پیشگیری از حریق سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهر تهران از 
تبدیل ساختمان های مسکونی به مدارس و مراکز آموزشی ابراز نگرانی کرد.

در بــاره چرایی عدم ورود به موضوع ایمنی مدارس غیر انتفاعی و خطرات بهره برداری 
از برخی ساختمان های مســکونی به عنوان مدارس خصوصی اظهار کرد: این برنامه و 
مدارســی که بازدید از آن ها در اولویت بود از ســوی اداره کل آموزش و پرورش شهر 
تهران و ســازمان نوسازی مدارس سیاســت گذاری شده و ما تفکیکی قائل نشدیم که 
به ما مدارس دولتی یا غیرانتفاعی را معرفی کنند. ما شــاخص خود را بر اساس راه های 
خروج، ناایمنی، عمر بنا، تجهیزات ایمنی، تعداد افراد حاضر در مدرسه و.. اعلام کردیم. 
از نظر ما تفاوتی ندارد که مدارس دولتی باشــد یا غیردولتی و مدارسی که ضعف ایمنی 
دارند باید اصلاح وضعیت و ایمن سازی شوند. موضوع استفاده از ساختمان های مسکونی 

برای کاربری مدارس بسیار محرز و گاهی نگران کننده است.
معاون حفاظت و پیشــگیری از حریق سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهر تهران 
اظهار کرد: بر اســاس برآوردی که در اختیار داریم در شهر تهران حدود ٤۵۰۰ مدرسه 
وجود دارد که ۲٤۰۰ مدرســه دولتی و ۲۱۰۰ مدرســه غیر دولتی هستند. انتظار ما این 
است که وزارت آموزش پرورش و اداره کل آموزش و پرورش شهر تهران با ما همکاری 
داشــته باشــند تا از همه این مدارس بازدید کرده و برای همه آن ها دستورالعمل صادر 
کنیم. باید شرایط ایمن سازی مدارس فراهم و بودجه لازم به آن ها اختصاص داده شود.

نویســندگان این مقاله ۱۷ مطالعه با بیش از ۹۱ میلیون نفر فرد 
مورد بررســی قرار گرفته با سن بالای ٤۰ سال را مورد ارزیابی 
قرار دادند. حــدود ۵.۵ میلیون نفر از آنان بــه زوال عقل مبتلا 

شدند.
آلودگی هوای ناشی از ترافیک می تواند احساس سلامتی شما را 
مانند برخورد با خودرو از بین ببرد و مشکلاتی مانند آسم، آلرژی 
و بیماری های تنفسی مانند برونشیت و کووید-۱۹ را ایجاد کرده 
و وضعیت تــان را بدتر کند. اکنون نتیجه یک مقاله تازه نشــان 
می دهد که میان آلودگی هوای ناشــی از ترافیک و یک بیماری 

وحشتناک دیگر یعنی زوال عقل ارتباطی نزدیک وجود دارد.
نتیجه متا آنالیزی که روز چهارشنبه در مجله »عصب شناسی« 
)Neurology( منتشر شد نشــان داد افرادی که در مناطقی 
با میزان آلودگی ناشــی از ترافیک بالاتــری زندگی می کنند با 
افزایش خطر ابتلا به زوال عقل مواجه هســتند. در حالی که این 
پیوند به طور قطعی ثابت نمی کند که آلودگی ناشــی از ترافیک 
باعــث ایجاد این وضعیت عصبی می شــود، نویســندگان مقاله 
منتشر شده حاصل از نتیجه مطالعه خاطر نشان ساختند که افراد 

باید قرار گرفتن در معرض هوای بد را کاهش دهند.
از آنجایی که گزارش ســازمان بهداشــت جهانی نشان داد که 
بیــش از ۹۰ درصد جمعیت جهــان در مناطقی زندگی می کنند 
که ســطح آلودگی هوا بالاتر از حد توصیه شده است، »احسان 
ابوالحسنی« عصب شناس دانشگاه مک گیل که در این مطالعه 
شــرکت داشــته می گوید نتایج این ارزیابی شواهد بیش تری را 

برای اجرای مقررات سخت گیرانه تر به منظور بهبود کیفیت هوا 
و تسریع گذار از سوخت های فســیلی به انرژی های پایدار ارائه 

می دهد.
نویســندگان این مقاله ۱۷ مطالعه با بیش از ۹۱ میلیون نفر فرد 
مورد بررســی قرار گرفته با سن بالای ٤۰ سال را مورد ارزیابی 
قرار دادند. حــدود ۵.۵ میلیون نفر از آنان بــه زوال عقل مبتلا 

شدند. پژوهشگران هنگام مقایسه میزان قرار گرفتن در معرض 
آلودگی هوا برای افراد مبتلا به این بیماری و افراد غیر مبتلا به 
بیماری زوال عقل دریافتند افرادی که در مناطقی بدون آلودگی 
هوا یا با آلودگی هوای کم تر به سر می بردند کم تر مبتلا به زوال 
عقل شــده بودند. علاوه بر این، نتایج بررسی نشان داد که خطر 
ابتلا به زوال عقل به ازای هر میکروگرم در هر متر مکعب ذرات 

ریز موجــود در هوایی که افراد استنشــاق می کنند به میزان ۳ 
درصد افزایش می یابد.

در حالی که نتیجه این بررســی نگران کننده اســت تنها نشان 
دهنده یــک ارتباط بین آلودگی ناشــی از ترافیک و زوال عقل 
اســت. این متا آنالیز برای خطرات زوال عقل مانند سن، جنس، 
ســیگار کشیدن و تحصیلات تنظیم شده اســت، اما این ارتباط 
می تواند به دلیل عوامل بیرونی دیگر مانند رژیم غذایی نیز باشد. 
در بررسی دیگری مشخص شد که نرخ ابتلا به زوال عقل ممکن 

است تا سال ۲۰۵۰ میلادی به میزان سه برابر افزایش یابد.
با این وجود، مقاله تازه منتشــر شــده بر نکته ای تاکید دارد که 
ما برای چندین دهه از آن باخبر بودیم: آلودگی ناشی از ترافیک 
خودرو بد اســت و می تواند باعث ایجاد مشــکلات زیادی برای 
ســلامتی شود. ما یادگیری بیش تر در مورد بسیاری از جنبه های 
این موضوع را آغاز کرده ایم. برای این منظور نویســندگان مقاله 
تازه اشــاره کرده انــد که برای درک کامل ارتبــاط بین آلودگی 

ترافیک و زوال عقل به تجزیه و تحلیل بیشتری نیاز است.
»ابوالحسنی« می گوید: »امیدواریم این یافته ها افراد را توانمند 
سازند تا نقش فعالی در کاهش مواجهه با آلودگی داشته باشند. با 
درک خطر زوال عقل از طریق قرار گرفتن در معرض آلودگی هوا 
افراد می توانند اقداماتــی را برای کاهش مواجهه خود با آلودگی 
هوا انجام دهند از جمله استفاده از انرژی پایدار، انتخاب مناطقی 
برای زندگی با آلودگی کم تر و حمایت از کاهش آلودگی ناشی از 

ترافیک در مناطق مسکونی«.

قائم مقام فرمانده یگان حفاظت سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری گفت: میزان قاچاق چوب 
در شش ماه اول سال جاری نسبت به سال گذشته ۲۲ درصد افزایش یافته است.

ســالانه گزارشــات زیادی از تخریب جنگل ها و مراتع از جمله آتش سوزی، قطع درختان، 
چرای بی رویه، قاچاق چوب و ذغال و... منتشــر می شود و به گفته قائم مقام فرمانده یگان 
حفاظت سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری در مناطق مختلف انگیزه افراد از انجام اقدامات 
مخرب متفاوت است و در بسیاری از مواقع ریشه در فقر و معیشت و بسیاری مواقع نیز ریشه 
در سودجویی و منفعت طلبی دارد. علی محمدی مقدم درباره عوامل موثر در قاچاق چوب در 
جنگل ها اظهار کرد: هرکجای دنیا که جنگل و رویشگاه جنگلی باشد، بحث تخریب جنگل، 
قطع درختان، قاچاق چوب و تولید ذغال نیز در میان است. نوع تخریب  جنگل ها کاملا وابسته 
به نوع گونه متفاوت اســت. پوشــش گیاهی در جنگل های زاگرس بیشتر به صورت بلوط ، 
در جنگل های شــمال و هیرکانی گونه هایی همچون توسکا و ممرز و در مناطق بیابانی و 

رویشگاه های خلیج عمانی بیشتر گونه هایی همچون گز و جنگل های حرا و ... است.
وی افزود: دلایل قاچاق گونه های جنگلی بر اساس کاربرد آن ها می تواند متفاوت باشد. به 
طور مثال در رویشگاه زاگرس قاچاق چوب برای تولید ذغال انجام می شود و اگر هم به شهر 
دیگری قاچاق می کنند، جهت انتقال به کارخانه های صنعتی است که ذغال تولید می کنند. 
به گفته محمدی مقدم موضوع تولید ذغال در ناحیه رویشــی زاگرس اتفاق می افتد و علت 
اصلی آن نیز فقر، معیشــت و بیکاری است. در روستایی که مردم آن درآمدی ندارند، جوامع 
جنگل نشین برای تامین معیشت و رفع نیاز به تقطیع جنگل ها اقدام می کنند. عده ای نیز افراد 
قاچاقچی، دلال و سودجویی هستند که چوب از این افراد بی بضاعت به دلیل ارزانی قیمت 
خریداری می کنند. این افراد چوب ها را از استان های کهگیلویه و بویراحمد، لرستان، خوزستان 
و چهارمحال و بختیاری خریداری و برای تولید ذغال به اصفهان منتقل می کنند. قائم مقام 
فرمانده یگان حفاظت سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری افزود: اینکه علاوه بر آن ۱۰ میلیون 
متر مکعب قاچاق چوب نیز برای رفع نیاز انجام می شــود، واقعیتی است که باید به صورت 
راهبردی و اساسی درباره آن تصمیم گرفت. قائم مقام فرمانده یگان حفاظت سازمان منابع 
طبیعی و آبخیزداری با بیان اینکه واحد اندازه گیری چوب مترمکعب و هیزم که ارزش صنعتی 
ندارد »استر« است، اظهار کرد: در سال گذشته حدود ۳۰۲٤ استر و درسال جاری نیز ۳۵۶۸ 
استر قاچاق هیزم کشف شد. در سال گذشته حدود ۸۳ هزار و ۳۶۰کیلوگرم معادل ۸۳ تُن و 
امسال حدود ۱۲۷ هزار و ۶۵۳ کیلوگرم قاچاق ذغال کشف شد که در مقایسه با سال گذشته 

۵۳ درصد افزایش قاچاق ذغال اتفاق افتاده است.

سخنگوی شــهرداری تهران از ایجاد ۲۱۰۰۰ پارک حاشیه ای هوشمند در ۱٤ منطقه 
تهران خبر داد.

عبدالمطهر محمدخانی، در تشریح ســاماندهی پارک حاشیه ای در سطح شهر تهران 
گفــت: یکی از معضلات جدی شــهروندان تهرانی جای پارک اســت کــه با افزایش 
چشمگیر خودروی شخصی و تردد شــهروندان در شهر در برخی معابر و محلات شهر 

تهران به بحران تبدیل شده است.
وی افــزود: بــر همین اســاس در دوره جدیــد مدیریت شــهری این موضوع 
در دســتور کار قرار گرفته اســت تــا با یک فنــاوری جدید و بهــره گیری از 
 IT هوشمندســازی ایــن کار انجام شــود. در حقیقت در بســتر ســامانه های
ســاماندهی پارک حاشیه ای انجام می شــود. در همین راستا مقرر شده در ۱٤ 

منطقه تهران این اقدام محقق شــود.
ســخنگوی شهرداری تهران ادامه داد: اولویت با این ۱٤ منطقه است چرا که در برخی 
مناطق تهران مشــکل کمتری در این حوزه وجود دارد. در مناطق حاشــیه ای مشکل 
کمتر اســت و در مناطق مرکزی و شمال تهران در این حوزه مشکل بیشتری داریم. در 
حقیقت در محدوده های تجاری و اداری مشکل پارک حاشیه ای حاد است و در اولویت 
قرار دارند لذا با مناطق مرکزی و شــمالی تهران آغاز می کنیم و تلاش خواهد شد این 

موضوع به صورت قطعی تا پایان سال حل شود.

نگرانی از ایمنی مدارس دایر شده 
در ساختمان های مسکونی

رابطه وحشتناک بین زوال عقل و  آلودگی هوای ناشی از ترافیک

افزایش ۲۲ درصدی قاچاق چوب 
در سال جاری

ایجاد ۲۱ هزار پارک حاشیه ای 
هوشمند در تهران

معاون حفاظت و پیشگیری از حریق سازمان آتش نشانی مطرح کرد:

۱۷ مطالعه و بررسی بیش از ۹۱ میلیون نفر فرد بالای 4۰ سال صورت گرفت؛

سخنگوی شهرداری تهران خبر داد: حفاظت از منابع طبیعی باید فرهنگ عمومی شود


